

АВТОРСКИЙ КОЛЛЕКТИВ

---

*Авдулов Николай Степанович* – кандидат исторических наук, профессор, ведущий научный сотрудник СКНЦ ВШ ЮФУ.

*Акаев Вахит Хумидович* – доктор философских наук, главный научный сотрудник Комплексного научно-исследовательского института им. Х.И. Ибрагимова РАН

*Баранов Павел Петрович* – заведующий кафедрой конституционного и муниципального права Южно-Российского института – филиала РАНХ и ГС при Президенте РФ, доктор юридических наук, профессор, заслуженный деятель науки Российской Федерации, действительный член Российской академии естественных наук.

*Барков Федор Александрович* – кандидат социологических наук, старший преподаватель кафедры социологии, политологии и права ИППК ЮФУ.

*Билалов Мустафа Исаевич* – доктор философских наук, профессор, заведующий отделением философии Дагестанского государственного университета.

*Верещагина Анна Владимировна* – доктор социологических наук, профессор кафедры социологии, политологии и права ИППК ЮФУ.

*Воронцов Дмитрий Владимирович* – кандидат психологических наук, доцент, докторант кафедры социальной психологии факультета психологии Южного федерального университета.

*Гринберг Руслан Семенович* – доктор экономических наук, член-корреспондент РАН, директор Института экономики РАН.

*Дюжиков Сергей Александрович* – доктор философских наук, профессор, проректор по административно-правовой работе.

*Касьянов Валерий Васильевич* – доктор исторических наук, доктор социологических наук, профессор, заведующий кафедрой истории и культурологии Кубанского государственного университета.

*Лубский Анатолий Владимирович* – доктор философских наук, профессор кафедры социологии, политологии и права ИППК ЮФУ.

*Мирская Людмила Анатольевна* – доктор философских наук, профессор, проректор Южно-Российского гуманитарного института.

*Овсянникова Анна Александровна* – магистр отделения «Зарубежное регионоведение» ИППК ЮФУ.

*Озеров Алексей Алексеевич* – доктор философских наук, руководитель Черноморско-Каспийского информационно-аналитического центра Российского института стратегических исследований.

*Понеделков Александр Васильевич* – доктор политических наук, профессор, заслуженный деятель науки РФ, заместитель директора Юж-

но-Российского института-филиала Российской академии народного хозяйства и государственной службы при Президенте РФ.

**Попов Александр Васильевич** – доктор социологических наук, профессор, заведующий кафедрой теоретической и прикладной регионалистики отделения «Регионоведение» ИППК ЮФУ.

**Пустовалова Наталья Николаевна** – аспирант Южно-Российского института РАНХиГС при Президенте РФ.

**Сериков Антон Владимирович** – кандидат социологических наук, доцент, заведующий отделением «Регионоведение» ИППК ЮФУ.

**Старостин Александр Михайлович** – доктор политических наук, профессор, почетный работник высшего профессионального образования РФ, заместитель директора Южно-Российского института-филиала Российской академии народного хозяйства и государственной службы при Президенте РФ.

**Тетуев Али Инзрелович** – доктор исторических наук, доцент, главный научный сотрудник ФГБУН Институт гуманитарных исследований и Кабардино-Балкарского научного центра РАН.

**Чернобровкина Наталья Игоревна** – кандидат философских наук, доцент кафедры социологии, политологии и права ИППК ЮФУ.

**Черноус Виктор Владимирович** – кандидат политических наук, профессор кафедры теоретической и прикладной регионалистики ИППК ЮФУ, заместитель директора по науке ИППК ЮФУ.

**Юсупова Гурия Исламгараевна** – доктор философских наук, профессор кафедры философии и иностранных языков ДНЦ РАН, главный научный сотрудник РЦЭИ ДНЦ РАН.

## THE COLLECTIVE OF AUTHORS

---

***Avdulov Nicholas*** – Candidate of Historical Sciences, Professor, leading researcher of the North Caucasus Research Centre of Southern Federal University.

***Akhaev Vahit*** – the Doctor of Philosophy, Chief Scientific Officer of the Integrated Research Institute of the name Kh.I. Ibragimov RAS.

***Baranov Pavel*** – Head of the Department of Constitutional and Municipal Law of the South-Russian Institute – Branch RANH and HS at the President of the Russian Federation, Doctor of Law, Professor, Honored Scientist of the Russian Federation, Member of the Russian Academy of Natural Sciences.

***Barkov Feodor*** – the Candidate of sociological sciences, the senior teacher of faculty of sociology, political science and right IRIPS of SFU.

***Bilalov Mustafa*** – the Doctor of Philosophy, the professor, managing branch of philosophy of the Dagestan state university.

***Vereshchagina Anna*** – Institute for Retraining and Improvement of Teachers Proficiency in Humanities and Social Sciences of Southern Federal University.

***Vorontsov Dmitry*** – Ph.D., Associate Professor, Ph.D. Department of Social Psychology, Faculty of Psychology of the Southern Federal University.

***Grinberg Ruslan*** – Corresponding Member of the Russian Academy of Science, the director of Institute of economy of the Russian Academy of Science.

***Dyuzhikov Sergey*** – Doctor of Philosophy, Professor, Vice President for administrative and legal work.

***Kasyanov Valery*** – Doctor of historical Sciences, doctor of sociological Sciences, professor, head of the Department of history and cultural studies Kuban state University.

***Lubsky Anatoly*** – the Doctor of Philosophy, the professor of faculty of sociology, political science and right of IRIPS of SFU.

***Mirsraya Ludmila*** – Doctor of Philosophy, Professor, Vice-Rector of the South Russian Humanitarian Institute.

***Ovsyannikova Anna*** – Master of the Development of "Foreign Regional Studies" in the IPPK SFU.

***Ozerov Alex*** – The Doctor of Political sciences, the head of the Chernomorsk-Caspian information-analytical centre of the RISR.

***Ponedelkov Alexander*** – Doctor of Political Sciences, Professor, Honored Worker of Science, deputy director of the South-Russian Institute, a branch of the Russian Academy of National Economy and Public Administration under the President of the Russian Federation.

**Popov Alexander** – Doctor of Social Sciences, Professor, Head of the Department of Theoretical and Applied Regional studies department "Regional" Training Institute SFU

**Pustovalova Natalia** – Graduate of South-Russian Institute of the Russian President RANHiGS.

**Serikov Anton** – the Candidate of sociological sciences, the senior lecturer, managing branch “Regionovedenie” of IRIPS of SFU.

**Starostin Alexander** – Doctor of Political Sciences, Professor, Honored Worker of Higher Professional Education of the Russian Federation, Deputy Director of the South-Russian Institute, a branch of the Russian Academy of National Economy and Public Administration under the President of the Russian Federation.

**Tetuev Ali** – Doctor of Historical sciences, associate professor, principal research scientist of Federal State Institution of Science Institute of Humanitarian Research of the Kabardino-Balkarian Scientific Centre of Russian Academy of Sciences.

**Chernobrovkina Natalia** – Ph.D., associate professor of Department sociology, political science and law IPPK SFU.

**Chernous Victor** – the Candidate of political sciences, the professor of faculty theoretical and applied regionalistic of IRIPS of SFU, the deputy director on science of IRIPS of SFU.

**Yusupova Houry** – Professor of philosophy and foreign languages DSC RAS, Chief Scientific Officer RTSEI DSC RAS.